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ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ 
 ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 
 

Τετάρτη, 6 Μαρτίου 2024 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Προς τους Υπουργούς: 

1. Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων κ. Ελευθέριο Αυγενάκη,  
2. Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών κ. Κωστή Χατζηδάκη, 
3. Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Θεόδωρο Σκυλακάκη, 
4. Παιδείας Θρησκευμάτων και Αθλητισμού κ. Κυριάκο Πιερρακάκη. 

 
 
Θέμα: «Ανησυχία για την συνεχιζόμενη ακαρπία της ελιάς την ελαιοκομική 

περίοδο του 2024 σε Φωκίδα και Φθιώτιδα.» 

Κύριε Υπουργέ,   

Η κλιματική αλλαγή με απόρροιά της την μη δεδομένη εξασφάλιση νερού άρδευσης 

και σε μη βιώσιμες για τους παραγωγούς τιμές, αποτελεί βασικό παράγοντα για την 

ακαρπία της ελιάς και κατά συνέπεια αιτία δραματικής μείωσης των εισοδημάτων 
των ελαιοπαραγωγών. 

Πιο συγκεκριμένα, στον Ελαιώνα της Άμφισσας γίνονται προσπάθειες ανάταξής του μετά 
και την δεύτερη καταστροφική πυρκαγιά του 2022, ενώ το αρδευτικό έργο που εκτελείται 
καθυστερεί σημαντικά, χωρίς οι αρμόδιες αρχές να έχουν ακόμη απαντήσει στο πότε θα 
ολοκληρωθεί το έργο και με ποια τιμή ανά κυβικό θα διατεθεί αδιύλιστό νερό από την 

ΕΥΔΑΠ ΠΑΓΙΩΝ για άρδευση. 

Ακόμη, στην περιοχή της Λοκρίδας η άρδευση γίνεται με γεωτρήσεις, με ότι συνεπάγεται 

για το κόστος ηλεκτρικής ενέργειας του παραγωγού.  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Συνολικά στη Φωκίδα, στους ελαιώνες Άμφισσας, της Ερατεινής, της πεδιάδας του Μόρνου 
και στη Λοκρίδα Φθιώτιδας, όπως και σε πολλές άλλες περιοχές της χώρας μας, η ακαρπία 
δημιουργεί μια δύσκολη οικονομικά  χρονιά για παραγωγούς, ελαιοτριβεία  και 
καταναλωτές.  Και αυτό, διότι δεν υπάρχουν, ούτε ικανά αποθέματα ελαιόλαδου, ούτε 
κυβερνητικές πρωτοβουλίες, όπως για παράδειγμα ο διαρκής έλεγχος της αγοράς και η 

κατάργηση του ΦΠΑ στο ελαιόλαδο, για όσο διάστημα διαρκεί αυτή η κρίση. 

Επειδή η χώρα ζει μια πρώτη εικόνα διατροφικής έλλειψης και κρίσης σε βασικό προϊόν, 

όπως είναι το ελαιόλαδο, 

Επειδή, αποτελεί ζήτημα η μακροχρόνια στρατηγική για τον βιώσιμο πρωτογενή τομέα, 
ειδικότερα για την ελαιοκαλλιέργεια, όπως είναι η διαχείριση υδατικών πόρων και εδαφών, 
οι νέες τεχνολογίες, η συστηματική συνεργασία με Πανεπιστημιακά Ιδρύματα και 

Ινστιτούτα Έρευνας, 

Επειδή, συνιστά αδήριτη ανάγκη η αντιμετώπιση των καρτέλ στην αγορά λιπασμάτων και 
στην αγορά εφοδίων, όπως προβλέπεται και στον σχεδιασμό άλλων κρατών της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης για τις ελαιοκαλλιέργειες, 

 

Ερωτώνται οι κ. Υπουργοί: 

1. Ποια μέτρα θα ληφθούν για την στήριξη των ελαιοπαραγωγών της Φωκίδας και της 
Φθιώτιδας,  των εταιρειών μεταποίησης και των ελαιοτριβείων, δεδομένης της ανησυχίας 

ότι οι κλιματικές συνθήκες μπορεί να επηρεάσουν και την ελαιοκομική παραγωγή του 2024; 

2. Ποια μέτρα, σε συνεργασία με το Γεωπονικό Πανεπιστήμιο και την Ειδική 
Γραμματεία Υδάτων, θα λάβει η κυβέρνηση για ένα βιώσιμο σχεδιασμό για τους ελληνικούς 
ελαιώνες, ώστε σε όρους οικονομικής, παραγωγικής ανταγωνιστικότητας και κυρίως 

ποιότητας προϊόντων,  να μπορέσουν να αντέξουν στον Ευρωπαϊκό Ανταγωνισμό; 

3. Θα υπάρξουν ουσιαστικά κίνητρα για την μείωση του κόστους σε γεωτρήσεις μέσω 
νέων τεχνολογιών και ενεργειακών κοινοτήτων, αρχής γενομένης από περιοχές που οι 

Ελαιώνες ποτίζονται μόνο με σύστημα γεωτρήσεων, όπως η Λοκρίδα ; 

4. Ποια μέτρα εξετάζει η κυβέρνηση για την προστασία του καταναλωτή, όσον αφορά 

τα προϊόντα επιτραπέζιας ελιάς και ελαιόλαδου; 

5. Υπάρχουν ακόμη παραγωγοί που δεν έχουν αποζημιωθεί από τις πυρκαγιές του 

2022 στον Ελαιώνα Άμφισσας; Πως σκοπεύει η κυβέρνηση να αντιμετωπίσει το ζήτημα; 
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6. Θα συνεχίσει στην νέα προγραμματική περίοδο 2021-2027 το περιβαλλοντικό έργο 

του Παραδοσιακού Ελαιώνα Άμφισσας; 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

                                

Γιώργος Μουλκιώτης 

 

Χριστίνα Σταρακά 

 

  Στέφανος Παραστατίδης 

 

 Πάρης Κουκουλόπουλος 

  

Μανώλης Χριστοδουλάκης 

 

 




